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33 Gallardo, a la reunió pública d’ahir.
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«Tenim una oportu-
nitat única i l’hem 
d’aprofitar», va et-
zibar l’autoprocla-

mant «únic» candidat d’esquerres i 
de «valors socialdemòcrates» d’Or-
dino, Felip Gallardo, minuts abans 
d’arrencar la reunió pública que va 
celebrar Progressistes-SDP ahir al 
vespre a la parròquia. Compartint 
taula amb el candidat nacional, Jo-
sep Roig, i el president del partit, 
Jaume Bartumeu, i davant la pre-
sència d’una trentena de persones, 
Gallardo va explicar que el tema 
central de la seva campanya es ba-
sarà en transformar Ordino en el 
centre cultural del país, atorgant 
a l’Hotel Casamanya la condició 
de Museu Nacional d’Andorra. Se-
gons el progressista, això ajudaria 
que els turistes «parin i facin més 
vida al poble quan baixin de les pis-
tes d’Arcalís». I és que «tenim mol-
ta feina feta –museus consolidats, 
Casa Rosell o la Ruta del Ferro–, no-
més queda l’empenta final», va as-
segurar el candidat, tot apostant 
per una política turística que in-
verteixi en la «nostra cultura». 

Ara bé, per a Gallardo, professor 
curiosament a Canillo, tot això no 
tindrà èxit si no s’aconsegueix una 
bona comunicació amb les valls 

SDP aspira a convertir l’Hotel 
Casamanya en Museu Nacional
Els progressistes persegueixen l’objectiu que Ordino sigui la capital cultural del país
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centrals, que passa per la construc-
ció del desviament de la Massana. 
En aquest sentit,el seu «mentor», 
Josep Roig, va afegir l’aposta pro-
gressista pel transport públic gra-
tuït i «mediambientalment net». 
Tant el vial com la millora del 
transport públic van ser uns dels 
temes que més preocupen els as-
sistents. 

Pel que fa al problema de l’ha-

En el seu discurs, Roig va prefe-
rir centrar-se en l’acord d’associa-
ció, tot contradient les propostes 
dels altres partits, i va qualificar el 
seu projecte de país de «social amb 
continguts molt clars i comprome-
sos de veritat». Ideològicament, va 
assegurar que és «reconeixible i co-
herent» i que ofereix «credibilitat», 
dins una Andorra «inclusiva». 

Roig va apel·lar a la Carta Social 
Europea per apujar el salari mínim 
i les pensions –al 70% del salari 
mig– que «facin viure dignament». 
Per crear més llocs de treball i per-
què l’oferta laboral andorrana si-

bitatge, des d’SDP es va proposar 
la creació d’una comissió nacional 
que «arribi a tothom», a través de la 
impulsió de pisos de protecció soci-
al, ajudes econòmiques per qui no 
es pugui permetre pagar el lloguer 
i la fixació de topalls.

EN CLAU DE  PAÍS / Bartumeu també 
va participar en la presentació ofe-
rint una triple proposta: social, 

progressista i que no giri l’esque-
na als seus veïns, és a dir, a Euro-
pa. Malgrat això, va demanar «to-
car de peus a terra» i va lamentar 
percebre una «frustració social», 
deguda a la degradació social cost 
de la vida, a les desigualtats socials 
i a «l’escassa» representativitat pú-
blica de les institucions. En defini-
tiva, «una frustració democràtica», 
en paraules del president.

Roig considera que 
el salari mínim i les 
pensions s’han de pujar 
al 70%, en funció del 
salari mitjà actual

gui coneguda arreu, cal un «bon 
acord d’associació» i un pacte d’Es-
tat transparent, a més de la creació 
de l’àrea especial pirinenca qie mi-
llori la gestió econòmica i comerci-
al de la zona.

Pel que fa a la màxima xacra so-
cial, la violència en vers les dones 
i els infants, Roig va demanar no 
tancar els ulls i crear mesures de 
prevenció efectives.

Però si hi ha una autèntica ne-
cessitat, per a SDP és la d’aconse-
guir una administració lliure de 
corrupció i sense deutes, «sense 
edificis fallits ni fonts de colors» i 
una funció pública adequada.

«Quan us preguntin què va dir  
Gallardo, m’agradaria que digués-
siu que vaig prometre treballar pel 
progrés de la nostra parròquia. Ai-
xò és el que em motiva: estar al ser-
vei públic i no només d’unes famí-
lies. Ciutadans de tota mena, amb i 
sense passaport», va concloure Ga-
llardo. H
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33 Roig parla amb padrins de la Llar de Lòria, ahir. 

Roig insisteix en recuperar el traçat original del desviament

No és cap secret que Sant Julià de 
Lòria és la nineta dels ulls del can-
didat nacional de Progressistes-
SDP, Josep Roig. Ahir va visitar els 
padrins de la Llar de Lòria i allà va 
reivindicar el desviament original 
de la localitat. És a dir, que comen-
ci en el túnel de la Tàpia i acabi a la 
borda Sabater, on s’havia projec-
tat el túnel inicialment. «És una ur-
gència i, per tant, ens posarem des 
del primer dia a treballar per tro-
bar el finançament dins del pres-
supost. El nostre compromís és 
acabar-lo el més ràpidament pos-
sible», va afirmar, ja que creu que 
«és l’única solució per desconges-
tionar el trànsit de Sant Julià». En 
aquest sentit, no creu que ho faci 
possible el vial que s’està duent a 
terme actualment. «Només servirà 
per garantir l’ampliació del nucli 
urbà cap a la zona del càmping Hu-

guet», va assegurar.
Seguint amb l’objectiu d’alleuge-
rar cues que es produeixen per en-
trar i per sortir de país, els progres-
sistes també defensen impulsar 
una comissió bilateral entre An-
dorra i Espanya per estudiar com 
solucionar l’embut de trànsit que 
es produeix a la frontera sud i a la 
duana. Roig considera que la so-
lució implica obrir dobles carrils 
d’entrada i sortida en els dos punts 
perquè «la imatge que s’emporten 
els visitants d’Andorra és la imatge 

d’un país de cues i de retencions», 
va indicar el cap de llista.

AMPLIACIÓ DE L’HOSPITAL / Els progres-
sistes també proposen que la cons-
trucció de la Unitat de Radioterà-
pia s’aprofiti per ampliar el centre 
hospitalari, ja que consideren que, 
«el centre està desbordat i no no-
més en períodes de màxima aflu-
ència turística», segons va expres-
sar el número dos de la candidaura 
territorial d’Escaldes-Engordany, 
Marc González.

La formació considera que cal 
aprofitar aquestes obres per fer 
l’ampliació ja que això «suposaria 
un estalvi a llarg termini» perquè 
obrir un altre concurs més tard 
duplicaria part dels costos. A més, 
també assegura que es tractaria 
d’una actuació «amb previsió de 
futur, ja que està clar que l’hospi-
tal caldrà ampliar-lo en algun mo-
ment». H
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La formació creu 
necessari ampliar 
l’Hospital aprofitant 
les obres de la Unitat de 
Radioteràpia


